
Commissie Welzijn – 5/02/2013 
 

Aanwezigheidslijst: zie bijlage. 

 

1. Welkomstwoord voorzitter Marc Van Hammee 

 

2. Voorstelling ‘De Schone Bende’  

Voorstelling project door Ann Dosfel en An Moons (dienst Wijk- en dorpszaken). 

Zie powerpoint in bijlage. 
 

3. Vragen over ‘De Schone Bende’:  

 

a. 1. Vraag van Klaartje Heiremans: De opkomst van inschrijvingen is eerder 

beperkt.  Ligt dit in de lijn der verwachting? 

Antwoord: Het aantal inschrijvingen ligt in de lijn der verwachting.  Het reglement  

en project is laat in het jaar - in de gemeenteraad van november-  goedgekeurd.  De  

periode om promotie te voeren en de periode om in te schrijven was hierdoor  

beperkt.  De inschrijvingsperiode is voor dit jaar verlengd tot 31 januari 2013.  

Normaal loopt de inschrijvingstermijn tot 31 december.  We verwachten dat eens 

het project meer naamsbekendheid heeft, er meer inschrijvingen zullen komen.  

 

Moet de toelage die verkregen wordt ingezet worden voor netheid in de stad of  

is deze vrij te besteden ? 

Antwoord:  De toelage is bedoeld om de verenigingen te (h)erkennen en om hen 

een financieel duwtje in de rug te geven.  De toelage mag vrij besteed worden.   

 

b. Vraag van Patrick Princen: Wat is het budget dat voorzien is voor het project? 

Antwoord: Er is een budget van 20.000 euro voorzien. 

 

c. Vraag van Rita Janssens : Wat gebeurt er met de overschot van het budget?  Wordt 

het project uitgebreid? Komt er een 2
de

 oproep? 

Antwoord: De inschrijvingsperiode is net verlopen.  De dienst wijk- en dorpszaken 

heeft nog maar zeer recent een zicht op welke middelen er nog beschikbaar zijn.  

Er zal bekeken worden op welke manier de overige middelen worden geïnvesteerd.  

Een 2
de

 oproep lanceren is een optie.  

 

d. Vraag van Zineb El Boussaadani: Wie zit in de werkgroep Stad Om Te Zoenen?  

Antwoord: Dienst Duurzame ontwikkeling en energie, dienst Marketing en 

Communicatie, Uitvoeringsdiensten, dienst Onderwijs, dienst Wijk- en 

dorpszaken, schepen De Nijn, schepen Den Roover, schepen De Bie.  

 

e. Vraag van Patrick Princen: Hoeveel deelnemers zijn er voor de verschillende 

acties?  

Antwoord: Voor de lentepoets waren er vorig jaar 11 deelnemers, voor de 

schoonste straat waren er eveneens 11 deelnemers, voor schoonste school waren er 

17 inschrijvingen. Verder zijn er 200 peters en meters.   

We merken dat de naamsbekendheid steeds groter wordt en verwachten dan ook 

dat het aantal deelnemers voor de verschillende activiteiten zal stijgen.  Vorig jaar 

waren er bv. 20 nieuwe peters en meters.  Tegelijk zijn er natuurlijk ook elk jaar 

peter en meters die afhaken. 



 

f. Vraag van Marc Van Hammee: Liggen de voorgestelde periodes voor de acties van 

het project goed?  Is juni bv. geen moeilijke maand voor de studenten?  

Antwoord:  De zomervakantie is geen goede periode voor de actie, vandaar dat het 

juni is geworden. We hebben getracht een gulden middenweg te vinden.  Mei is 

bv. traditioneel een maand met zeer veel festiviteiten en leek ons daarom ook 

minder geschikt.  De voorgestelde periodes zullen geëvalueerd worden.  

 

g. Vraag van Marc Van Hammee: Ik heb contact gehad met een peter/ meter.  Zij 

beschikken niet over vuilniszakken.  

Antwoord: Dat is niet correct.  De peters/meters krijgen vuilzakken welke gratis 

worden opgehaald na een telefoontje. 

 

h. Discussie rond hoe het zit met de verzekering/ burgerlijke aansprakelijkheid van 

groepen die deelnemen aan ‘de schone bende’.  

Antwoord: Verenigingen die deelnemen hebben meestal zelf al een verzekering 

afgesloten.  Ook peters en meters worden niet verzekerd vanuit de stad. Zij kunnen 

beroep doen op hun familiale verzekering.  Het advies van de juridische is telkens 

dat dit niet haalbaar is, omwille van budgettaire redenen.  

 

i. Vraag van Rita Janssens: Kan de juridische dienst dit toch nog eens onderzoeken? 

Antwoord: We zullen de vraag nogmaals voorleggen aan de juridische dienst van 

de stad. 

 

j. Vraag van Zineb El Boussaadani:  Dit zijn allemaal acties om Mechelen proper te 

houden.  Is het niet beter om te sensibiliseren ipv op te ruimen? 

Antwoord:  Het is wel degelijk te bedoeling om te sensibiliseren met de acties.  

Bv. bij de peters/meters wordt er een bordje geplaatst ‘opgeruimd door een 

peter/meter’.  Op die manier willen we omwonenden ervan bewust maken dat er 

een peter/meter van de stad in hun buurt woont die de buurt proper wil houden en 

die hier inspanningen voor doet.  We hopen op die manier dat er respect komt voor 

de orde en netheid van de buurt. 

 

k. Vraag van Zineb El Boussaadani: Is er meer afval of minder nu? 

Antwoord: Het effect van acties zoals Stad Om Te Zoenen en de Schone Bende op 

de hoeveelheid afval is moeilijk te meten.  Naast de dienst Wijk- en dorpszaken 

zijn er nog andere diensten die rond deze thematiek werken.  Bv. de politie die 

boetes uitschrijft voor sluikstorten. 

 

l. Vraag van Rita Janssens: Kunnen de twee niet tegelijk? 

Antwoord: Met verschillende diensten vanuit de stad wordt er rond deze thematiek 

gewerkt en wordt er op verschillende fronten gewerkt.   

 

Tussenkomst Klaartje Heiremans:  Het is belangrijk dat de evolutie in kaart wordt 

gebracht.   

 

m. Marc Van Hammee: Kan er een lijst worden opgemaakt met met de 

pijnpuntgebieden? 



Antwoord: De pijnpuntgebieden zijn gekend en opgelijst door de 

Uitvoeringsdiensten.  Ook in de pijnpuntgebieden gaan we op zoek naar 

peters/meters, maar dit is niet altijd evident. 

 

n. Vraag van Marc Van Hammee: Is er samenwerking met de politie? 

Antwoord: Ja, er is een cel milieupolitie. 

 

Tussenkomst van Ali Salmi : Het team is de laatste jaren heel hard versterkt. 

 

Tussenkomst van Alexander Vandersmissen: milieupolitie gaat op zoek naar 

misdrijven. 

 

o. Vraag van Zineb El Boussaadani en Farid Bennasser: Is het niet mogelijk om het 

gat in de vuilnisbakken kleiner te maken zodat er geen zakjes kunnen gesluikstort 

worden?  

Antwoord: Dat is technisch niet zo simpel als het lijkt. Verder willen we vooral 

ook de gewoonte doorbreken dat mensen zakjes sluikstoren.  Als het gat in de 

vuilbak kleiner wordt, worden de zakjes wellicht elders gedeponeerd.  

 

Tussenkomst van Rita Janssens: Het is belangrijk dat we mensen actief aanspreken 

op hun gedrag.  De stad, Igemo en Ivarem zijn partners in dit verhaal.  Soms 

vragen we er ook zelf naar.  De glasbakken zouden bv. sneller leeggemaakt moeten 

worden.   

 

Tussenkomst van Gert Eeraerts: Dit gaat buiten het perspectief.  

   

Tussenkomst van Patrick Pricen : We merken in de stadsmonitor dat de resultaten 

verbeteren. 

 

Tussenkomst van Ali Salmi: Wat is de referentieperiode? Op 12 jaar is er heel veel 

gebeurd. 

 

Tussenkomst Marc Van Hammee: Sociale cohesie is minstens even belangrijk. 

 

Tussenkomst van Patrick Princen: Het is spijtig dat wijkcomités dit niet kunnen 

deelnemen aan de ‘Schone Bende’.  Zij kunnen dan niet verzekerd worden.  

 

Tussenkomst van Rita Janssens: Als peters/meters beroep kunnen doen op hun 

familiale verzekering, dan kunnen individuen uit groepen dit toch ook? 

 

Antwoord: Het punt rond de verzekering wordt opgenomen met de juridische 

dienst.   

 

 
 

 

 

 


